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PROTOKÓŁ NR LXIII/24 

LXIII sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 25 marca 2024 r 

LXIII sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VI kadencji odbyła się 
25 marca 2024 r. o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, 
al.  Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

LXIII Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata 
Waszak-Klepka. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 
Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 32 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 
zaproponowała poszerzenie porządku obrad o punkt pn. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Instytucji Kultury Parowozownia Wolsztyn – jako 14 A: 

za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

 

 Przewodnicząca zwróciła także uwagę, iż do druków 1, 2, 7 oraz 8 załączone są autopoprawki.  

 

PORZĄDEK OBRAD 
LXIII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 
25 marca 2024 r. godz. 1200  

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa Wielkopolskiego na 
2024 rok (z autopoprawką).  

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne (z autopoprawką).  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2024 roku przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane samorządowi 
województwa.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa 
w imieniu i na rzecz którego działa Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej Miastu Poznań na zadanie inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej 
(Dział 926 „Kultura Fizyczna”). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych Gminy Siedlec, Gminie Siedlec. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego do 
realizacji zadań publicznych w zakresie ochrony zdrowia powierzonych przez powiaty 
województwa wielkopolskiego w zakresie zapewnienia utrzymania operatorskiego Systemu EDM 
umożliwiającego prowadzenie przez szpitale elektronicznej dokumentacji medycznej w tym 
usług e-dokumentacja i e-rejestracja w ramach przedsięwzięcia ujętego w WPF Województwa 
Wielkopolskiego pn. „Obsługa operatorska produktów i utrzymanie projektu pn. „Wyposażenie 
środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych 
w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji Medycznej 
oraz stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu 
województwa” w okresie trwałości. (autopoprawka). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu. 
(autopoprawka). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Województwo Wielkopolskie 
jednostkom samorządu terytorialnego na realizację zadań w zakresie kultury w 2024 roku 
w ramach programu „Kultura w drodze”.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością wniosku dotyczącego 
przywrócenia nadawania Roty Marii Konopnickiej przez stację Radio Poznań.  

14A. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Instytucji Kultury 
Parowozownia Wolsztyn. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym.  

16. Informacja o współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2023 roku.  

17. Plan współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2024 roku.  

18. Regionalny transport lotniczy w Wielkopolsce.  

19. Raport z wykonania wojewódzkiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.  

20. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Zamknięcie posiedzenia. 

 



4 

 
 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Sekretarzami obrad zostali wybrani przy głosach:  
za: 28,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Radni: Adam Cukier oraz Zofia Szalczyk. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 23,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 8.  

Uchwała nr LXIII/1267/24 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 23,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 8.  

Uchwała nr LXIII/1268/24 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2024 roku przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane samorządowi 
województwa. 

 Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142156_uchwaalxiii126724.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142156_uchwaalxiii126824.pdf
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 
zarządziła głosowanie nad procedowaną uchwałą, następnie prowadzenie obrad przejął 
Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Marek Gola. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1269/24 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu 
Państwa w imieniu i na rzecz którego działa Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1270/24 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu Poznań na zadanie inwestycyjne z zakresu infrastruktury 
sportowej (Dział 926 „Kultura Fizyczna”).   

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że Miasto Poznań jest najbogatszym samorządem  
w Wielkopolsce. Poprosił, aby przedstawiciel Zarządu przedstawił przedmiot omawianej uchwały.  

Marszałek Marek Woźniak odpowiedział, że Miasto Poznań realizuje inwestycję w postaci 

budowy pływalni miejskiej, która jest zlokalizowana na obszarze nieruchomości przy ulicy Taborowej. 

Dziś trenuje tam Klub Akademia Judo, gdzie uczęszcza ok 1600 młodych ludzi, w tym około 150 

niepełnosprawnych zarówno z Poznania, jak i co najmniej kilku podpoznańskich gmin. Inwestycja 

zaczyna się już wkrótce, dlatego klub musi opuścić użytkowaną przez kilkanaście lat halę. Przez okres 

przejściowy będzie musiał korzystać z innych obiektów, natomiast miasto docelowo zaproponowało 

lokalizację Akademii Judo w obiekcie szkolnym przy Zespole Szkół nr 8 w Poznaniu, stawiając 

warunek, że Akademia będzie partycypować w kosztach realizacji inwestycji. Miasto Poznań  

w budżecie nie posiada środków na realizację tej inwestycji. Inwestycja stanęła pod znakiem 

zapytania, natomiast klub rozpoczął zabiegi o znalezienie brakującej kwoty 2 000 000 zł. W wyniku 

zbiórki publicznej nie udało się zebrać znaczących środków. Było to zaledwie kilkadziesiąt tysięcy. 

Zabiegi w bankach o kredytowanie tej części, która została dla klubu przewidziana, skończyły się 

fiaskiem, ponieważ uznano, że ten podmiot nie dysponuje wystarczającym majątkiem i zdolnością 

kredytową. Bez wsparcia mogłoby się okazać, że ta liczna grupa zawodników będzie miała problem  

z trenowaniem. W wyniku szeregu rozmów, rozwiązaniem jest wejście województwa w to miejsce, 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142156_uchwaaxiii126924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142157_uchwaaxiii127024.pdf
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pomoc w tym zawodnikom, ich trenerom i całej tej społeczności, która w swoim składzie również 

obejmuje 150 osób niepełnosprawnych, trenujących judo i też w pewnym sensie wymusi na 

samorządzie miasta znalezienie brakującej jeszcze kwoty. Te 2 mln zł spowoduje, że ta inwestycja 

powstanie, zarówno dla społeczności szkolnej Poznania, jak i dla Klubu Akademia Judo i wielu 

zawodników z Poznania i spoza Poznania. Marszałek ma nadzieję, że proces szkoleniowy zostanie 

utrzymany i nikt nie poniesie z tego tytułu konsekwencji w postaci przerwania ścieżki treningowej,  

w tym również tacy zawodnicy, którzy mają duże sukcesy na forum ogólnopolskim czy światowym,  

z nadzieją również na Igrzyska Olimpijskie w Paryżu. Ta wyjątkowa sytuacja spowodowała, że wkład 

samorządu województwa jest po prostu niezbędny. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1271/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych Gminy Siedlec, Gminie Siedlec.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1272/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego do 
realizacji zadań publicznych w zakresie ochrony zdrowia powierzonych przez powiaty 
województwa wielkopolskiego w zakresie zapewnienia utrzymania operatorskiego Systemu EDM 
umożliwiającego prowadzenie przez szpitale elektronicznej dokumentacji medycznej w tym usług 
e-dokumentacja i e-rejestracja w ramach przedsięwzięcia ujętego w WPF Województwa 
Wielkopolskiego pn. „Obsługa operatorska produktów i utrzymanie projektu pn. „Wyposażenie 
środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych  
w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz 
stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu województwa”  
w okresie trwałości (autopoprawka). 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 29,  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142157_uchwaaxiii127124.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142157_uchwaaxiii127224.pdf
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przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1273/24 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu 
na stanowisko Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu 
(autopoprawka). 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1274/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Województwo 
Wielkopolskie jednostkom samorządu terytorialnego na realizację zadań w zakresie kultury w 2024 
roku w ramach programu „Kultura w drodze”. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1275/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła  
o uzupełnienie uzasadnienia o przedostatni akapit w brzmieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 
posiedzeniu w dniu 25 marca 2024 r. zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1276/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością wniosku dotyczącego 
przywrócenia nadawania Roty Marii Konopnickiej przez stację Radio Poznań. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142158_uchwaaxiii127324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142158_uchwaaxiii127424.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142158_uchwaaxiii127524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142159_uchwaaxiii127624anonimizacja.pdf
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Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła  
o uzupełnienie uzasadnienia o przedostatni akapit w brzmieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 
posiedzeniu w dniu 25 marca 2024 r. zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

Radny Zbigniew Czerwiński zauważył, że przez 8 lat o północy w Radio Poznań była nadawana 

Rota. Wiadomo, że Rota jest dla Wielkopolan pieśnią szczególnie ważną. W związku z tym działania 

likwidatora Radia Poznań były zupełnie niezrozumiałe. Zwłaszcza, że budujemy Muzeum Powstania 

Wielkopolskiego i zdaniem mówcy Maria Konopnicka odegrała bardzo istotną rolę, żeby tę wiedzę  

o sytuacji ludności polskiej w zaborze pruskim przenieść, nie tylko na teren Galicji, ale również na 

teren zaboru rosyjskiego. W związku z tym sytuacja jest dość skandaliczna. Mówca wyraził nadzieję, 

iż przyjdzie czas na refleksję.  

Radny Marek Sowa podziękował przedmówcy za wypowiedziane słowa, ponieważ należy być 

za tym, żeby Rota była nadawana. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1277/24 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 14 A. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Instytucji Kultury 
Parowozownia Wolsztyn. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła  
o uzupełnienie uzasadnienia o przedostatni akapit w brzmieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 
posiedzeniu w dniu 25 marca 2024 r. zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXIII/1278/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy 
z radnym. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie 
Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji poprosiła  
o uzupełnienie uzasadnienia o przedostatni akapit w brzmieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 
posiedzeniu w dniu 25 marca 2024 r. zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 1.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142159_uchwaaxiii127724anonimizacja.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142159_uchwaaxiii127824anonimizacja.pdf
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Uchwała nr LXIII/1279/24 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 16. Informacja o współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2023 roku. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

Ad. 17. Plan współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2024 roku. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

Ad. 18. Regionalny transport lotniczy w Wielkopolsce. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

Ad. 19. Raport z wykonania wojewódzkiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 

Sejmik przyjął raport do wiadomości.  

Ad. 20. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

Ad. 21. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz wystosował ustną interpelację dotyczącą kwestii wsparcia 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Radny uczestniczył w spotkaniach sprawozdawczych  
w poszczególnych jednostkach i chciałby, aby zarząd udzielił informacji, w jaki sposób są 
dystrybuowane przydzielane pieniądze na zakup sprzętu, na wsparcie dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych z naszego województwa. Jednostki, z którymi się spotykał się Radny nie wiedzą o tym, że 
my takie pieniądze mamy zabezpieczone i taką pomoc udzielamy. Jakiś czas temu była informacja 
ustna, że jest porozumienie z zarządem wojewódzkim Związku ochotniczych straży Pożarnych, który 
ma rozsyłać zapytania do OSP celem wysądowania jakie są rzeczywiste potrzeby, jeśli chodzi  
o wsparcie tychże jednostek. Jednostki z okręgu mówcy nie otrzymały takich zapytań. Radny chciałby 
poznać, jakie są rzeczywiste zasady tej sprawy oraz czy my jako samorząd województwa, a jako organ 
wykonawczy zarząd nadzoruje sposób zbierania tych informacji? Czy to rzeczywiście jest 
przeprowadzane w sposób transparentny. Radny poruszył także kwestię OSP w Nowej Wsi w gminie 
Trzcianka. Jest to jednostka, która dzięki kwocie istotnej pomocy rządowej wzbogaciła się o nową 
remizę, bardzo potrzebną, która została wybudowana przy istotnym udziale środków, dofinansowań 
rządu Prawa i Sprawiedliwości, też przy partycypacji środków gminnych. Natomiast środek tej remizy 
jest bardzo stary i wysłużony. Samochód pożarniczy nie spełnia wymogów, chociażby w zakresie liczby 
strażaków, których może zabrać na akcję, bo ma tylko 3 miejsca, a wiemy, że te składy, które muszą 
wyjeżdżać, są znacznie większe. Z tego samochodu przeciekają, płyny eksploatacyjne, muszą być 
prowadzone bardzo częste naprawy żeby go utrzymać. Druhowie chcieliby i mogli działać 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830677/pliki/20240327142200_uchwaaxiii127924.pdf
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zdecydowanie szerzej i więcej, gdyby byli wyposażeni w lepszy samochód. Stąd druga część pytania, 
w jakim zakresie Samorząd Województwa Wielkopolskiego mógłby pomóc w zakupie samochodu  
z rynku wtórnego? Mówca poprosił, aby zarząd zechciał się pochylić nad wypracowaniem narzędzi 
abyśmy w przyszłości mogli w takich sprawach jako samorząd uczestniczyć. Przykład z dzisiejszej sesji 
jako jeden z wielu przykładów, gdzie widać, że samorząd województwa może pomagać samorządom 
gminnym, w tym przypadku najbogatszemu samorządowi miasta Poznania. Inne samorządy też takiej 
interwencji potrzebują. Mieliśmy też te przykłady, gdzie chociażby poprawkę budżetową składał pan 
Radny Robert Popkowski, gdzie prosił Zarząd o wsparcie termomodernizacji jednej z placówek 
oświatowych. Wtedy ta poprawka, choć bardzo istotna, nie zyskała akceptacji Zarządu, ale mam 
nadzieję, że ten przykład dzisiejszy będzie służył nowemu Sejmikowi za przykład, żeby pomagać 
samorządom gminnym, powiatowym, gdy takie potrzeby będą nam zgłaszane. 

Marszałek Marek Woźniak wyjaśnił, że mamy 2 scenariusze pomocy. Jeśli chodzi o budżet 
województwa, jest to wyłącznie wspieranie za pośrednictwem zarządu Regionalnego Ochotniczej 
Straży Pożarnej. Wynika to z przyjętych przez nas już kilka lat temu procedur – mamy zapisane, że to 
finansowanie jest w formie dotacji dla Zarządu Regionalnego Ochotniczej Straży Pożarnych, które 
rozliczają się z nami poprzez dokumenty dotyczące procedur przetargowych, które prowadzą na rzecz 
poszczególnych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, przy konsultacji z komendantem 
wojewódzkim Państwowej Straży Pożarnej i komendantów powiatowych poszczególnych częściach, 
w poszczególnych częściach województwa. Natomiast jest też odmienna ścieżka, która dotyczy 
funduszy Unii Europejskiej. Tam beneficjenci, którzy deklarują wkład własny do tych, do tych 
wniosków projektowych, realizują to samodzielnie, niezależnie od decyzji Regionalnego Zarządu OSP 
i tam procedura nie ma tego elementu pośrednictwa. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie harmonogramu działań w realizacji projektu  
w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej Kolej + do 2028 
roku - rewitalizacja linii kolejowej nr 360 na odcinku Gostyń – Kąkolewo. 

Radna Miroslawa Rutkowska-Krupka wystosowała interpelację w sprawie czynności 
naprawczych drogi wojewódzkiej nr 188 na odcinku od miejscowości Błękwit do Krajenka. Radna 
została także poproszona przez panią dyrektor Bożenę Sadowską z ZOZu w Czarnkowie, aby na ręce 
pana Marszałka złożyć podziękowanie za dofinansowanie kwotą 1,7 mln zł zmodernizowanego  
i wyposażonego w sprzęt, takiego XXI wieku, oddziału anestezjologii i intensywnej terapii. 

Radny Łukasz Grabowski  złożył zapytanie W sprawie partycypacji Województwa 
Wielkopolskiego w obchodach 1000-lecia koronacji Bolesława Chrobrego na Króla Polski. 

Marszałek Marek Woźniak wyjaśnił, iż jeśli chodzi o obchody Tysiąclecia Koronacji Bolesława 
Chrobrego, to odbyło się spotkanie w siedzibie księdza Prymasa Wojciecha Polaka, na którym władze 
Gniezna zadeklarowały wysłanie do uczestników tego spotkania, oficjalnych wniosków  
z zaproszeniem do udziału w komitecie organizacyjnym i komitecie honorowym i też te oficjalne 
wystąpienia będą elementem sformalizowania wcześniejszych ustaleń. W ramach tych ustaleń 
zakładamy, że obchody będą skorelowane z obchodami święta, Świętego Wojciecha w Gnieźnie. 
Główne obchody w swoim kształcie obejmowałyby po pierwsze konferencję okolicznościową  
z udziałem przedstawicieli najwyższych władz państwowych, nie w formie zgromadzenia 
narodowego, jak to miało miejsce przy 1050-leciu Chrztu Polski, tylko w formie mniej sformalizowanej 
z punktu widzenia parlamentarnego, ale z udziałem, zależnie od woli prezydenta, marszałków sejmu, 
senatu i grupy radnych, grupy posłów, parlamentarzystów, senatorów również zainteresowanych 
udziałem w takim spotkaniu. Po tym spotkaniu odbyłby się uroczysty koncert w Katedrze 
Gnieźnieńskiej, a po nim zwyczajowe nieszpory Świętego Wojciecha z procesją, która byłaby 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---780
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---778
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---781
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wzbogacona o udział grup  rekonstrukcyjnych w strojach z czasów Bolesława Chrobrego. Następnego 
dnia normalne uroczystości, takie jak zwykle w niedziele, czyli procesja z relikwiami Świętego 
Wojciecha powrotna tzw. na plac przed katedrę. Dodatkowo przewidziane są takie działania 
rekonstrukcyjne, czyli odtworzenie jakby tego wydarzenia dla obserwatorów. Ponadto zjazd 
gnieźnieński jesienią, które organizuje ksiądz Prymas i fundacja z naszym wsparciem również. Oprócz 
tego będzie szereg wydarzeń na charakterze publikacji, konferencji naukowych, prezentacji,  
w których będą brały działa również nasze muzea. Małopolska jest takim aktywnym regionem, jeśli 
chodzi o pewne wystąpienia o charakterze polityki zagranicznej, polityki wewnętrznej, dziedzictwa 
narodowego itd. Natomiast intencją Małopolski było zwrócenie się z prośbą o możliwość 
uczestnictwa w naszych obchodach i współdziałania w tym zakresie. Na koniec podkreślił, że 
Samorząd Województwa Wielkopolskiego oczywiście deklaruje wsparcie finansowe.  

Radny Jerzy Lechnerowski złożył zapytanie w sprawie realizacji modernizacji drogi 
wojewódzkiej 431, na odcinku Mosina – Kórnik 

Radna Zofia Itman skierowała ustne pytanie dotyczące elektrowni atomowej Pątnów, Konin, 
Pątnów. Od dłuższego czasu krążą  wieści, że być może do tej inwestycji nie dojdzie, dlatego mówczyni 
poprosiła Marszałka, aby odniósł się do tych informacji. Ta inwestycja w naszym rozumieniu, czyli 
reprezentantów okręgu konińskiego, jest niezbędna żebyśmy w ogóle myśleli o jakimś rozwoju. Czy 
jesteśmy w stanie podjąć działania aby ta inwestycja jednak doszła do skutku? Jest to inwestycja, 
która będzie realizowana latami, dlatego każdy miesiąc, czy rok opóźnienia dla regionu radnej, który 
się bardzo szybko wyludnia i ma problemy z pracą, jest bardzo istotny. 

Marszałek Marek Woźniak podkreślił, że jego stanowisko jest niezmienne. Ta inwestycja jest 
pożądana, natomiast tutaj rola jest zdecydowanie, po stronie rządu i parlamentu. Poseł   Tomasz 
Nowak ma tu kluczowy głos. Natomiast nie jesteśmy zapraszani, póki co do gremiów, które dyskutują 
nad kwestią lokalizacji drugiej, dużej elektrowni w Polsce z udziałem inwestora koreańskiego. 
Oczywiście jak takie zaproszenie się pojawi, a będziemy o nie zabiegać,  to chętnie w tym weźmiemy 
udział, ponieważ nic w tej kwestii nie zmieniło. Jesteśmy nadal na stanowisku akceptującym, a wręcz 
pożądającym tej lokalizacji. Marszałek zaapelował, aby rozpocząć rozmowy ze społeczeństwem. Czy 
ono tak jak my w pełni akceptuje tę lokalizację, gdyż dobre standardy mówią o tym, że tego rodzaju 
inwestycje należy konsultować ze społeczeństwem, zwłaszcza, jeśli one mają taki charakter, który 
może niektórych skłaniać do obaw o bezpieczeństwo. 

Radny Zbigniew Czerwinski złożył zapytanie w sprawie wynagrodzeń pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

Radna Marzena Wodzińska złożyła zapytanie w sprawie emisji gazów i pyłów do atmosfery 
spółki KREMULUS Sp. z o.o. 

Radna Agnieszka Grzechowiak złożyła interpelację w sprawie budowy chodnika przy drodze 
wojewódzkiej 160 w miejscowości Lewice. 

 

 

 

 

 

 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---776
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---779
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---777
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---782
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Ad 22.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego Marek Gola zamknął LXIII Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 
Patryk Szczechowiak 
Małgorzata Ziarnek  


